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Referat Studienævn  
 
 
Deltagere 
Alexandra Holsting, Uwe Kjær Nissen, Moritz Schramm, Claudio Cifuentes-Aldunate, Maibrit Poulsen, 
Anna Katrine Aarup (studiementor), studiesekretær Mette Ranmar, studienævnssekretær Hala A. Wandall 
og studienævnssekretær Isa Egholm Christensen (referent). 
 
Afbud 
Natasha Sterup, Mathilde Cadovius Rasmussen (studiementor) 
 
1. Godkendelse af dagsorden 06.05.19 
Godkendt. 
 
 
2. Meddelelser 
a) Studienævnsformand 

i. Kandidatuddannelsen på Tysk: Fakultetet har bedt om, at der bliver ændret i 
kandidatuddannelsen, fordi den er meget uoverskuelig og ressourcekrævende for 
sekretariatet/administrationen. Dekanen understregede, at Tyskstudiet er vigtigt, og 
hvis vi frigør nogle ressourcer fra sekretariatet, kan man allokere ressourcerne til 
andre arrangementer og lignende på Tysk (evt. studierejser osv.). Der afholdes 
møder omkring dette, hvor der bl.a. kigges på hvordan progressionen i 
eksamensformerne kan udformes anderledes. 
 

b) De studerende 
i. Fagligvejleder på Tysk gør opmærksom på, at 2. semester synes, at de har fået 

eksamensplanen sent, og der ligger en eksamen oveni noget undervisning. De 
studerende er blevet opfordret til at kontakte sekretariatet. 

ii. Stillingsopslag til tutorer, studiegrupper m.m.: Vi afventer svar på studiegrupperne 
fra Fakultetet. Studieleder følger op på de andre stillinger. 

iii. Fagrådet: De studerende har snakket om budget i forhold til, om man kan lokke 
andre studerende til ved eksempelvis at sørge for pizza til møder og 
arrangementer. De studerende spørger, om det skal betales fra fagrådets budget 
eller om man kan søge studienævnet, og i hvilket omfang. Studienævnet er meget 
positivt overfor de studerendes initiativer og mener, at så længe der er penge til 
det i annuum, så skal de studerendes opfordres til at søge. 

iv. Spansk: Valgfag i An Introduction to cognitive linguistics – eksamenslængden på 
opgaven er blevet ændret til at være kortere, men det er ikke blevet rettet i 
fagbeskrivelsen. Opgaven skal være 10-12 normalsider. 

 
c) Andre 

i. Retskravet v. Uwe 
Folketinget har vedtaget med tilbagevirkende kraft, at retskravet nu udvides med op 
til 2 år fra man afslutter sin BA. Før skulle man bruge sit retskrav direkte i 
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forlængelse af sin bacheloruddannelse. Det er interessant at se, hvor det efterlader 
en uddannelse som Spansk, der er ved at blive udfaset. 

 
 

3.  Merit- og dispensationsansøgninger 
Lukket punkt (fortroligt referat). 
  
4.  Sager til behandling kvalitetspolitikken 
a) Handlingsplan for Tysk 

Studieleder følger op med Fakultetet. 
 

b) Planlægning af studiestart 
i. Tysk 

 
BA: 
Der skal laves stillingsopslag til faglige- og sociale tutorer og faglig instruktor. 
Studiegruppetutorer ansættes, når der er kommet svar fra Fakultetet på ansøgningen 
om studiemidler. Faglige og sociale tutorer skal ansættes til at stå for studiestarten. 
Studiestarten planlægges, når der er ansat tutorer til at afholde den. Afholdes den 2.-
4. september. Introforløbende skal være centreret omkring det faglige med sociale 
aktiviteter. Studieleder vil i samarbejde med faglige og sociale tutorer prøve at have 
et udkast til program klar til studienævnets godkendelse på næste møde den 3. juni. 
 
KA: 
Her skal også ansættes tutorer til studiestarten og laves program. 
 

ii. Spansk 
Da de fleste studerende på KA kommer fra bachelordelen af uddannelsen, diskuterede 
studienævnet, om det er relevant at lave studiestartsprogram for de nye på kandidaten. 
Uwe og Teresa har i efteråret 2018 afholdt et informationsmøde som introducerede 
både kandidatuddannelsen og udlandsophold på bacheloruddannelsen, der derfor kan 
udgøre det for en studiestart. 
 

c) Censorberetningen (Spansk og Tysk) 
i. Tidligere var der en oversigt over specialeemner som var interessant at se. Studieleder 

undersøger om denne stadig er mulig at få. Derudover er begge uproblematiske. Tysk: 
Her kan man bide mærke i, at censorkorpset holder fast i, at man på KU bliver ved 
med at udprøve sprogfærdigheden separat, hvilket afspejler samme holdning som 
Tysk aftagerpanel.  

 
d) Studiemiljøundersøgelsen (SMU) 

i. Spansk 
Tages op på næste møde. 
 

ii. Tysk 
BA: Det bemærkes at svarprocenten er på 58%, samt at SMU’en ikke nødvendigvis 
er positiv for studiet. De steder, hvor der ikke er problemer har at gøre med de ydre 
rammer, som studiet ikke har nogen indflydelse på. Derimod er der udfordringer 
ved det generelle studiemiljø, de faglige og sociale forhold samt trivsel. Hvis man 
sammenligner generelt med Humaniora på trivselsparametrene, placerer Tysk sig på 
sidstepladsen. På spørgsmålet om, hvorvidt de studerende føler sig som en del af et 
fællesskab, ligger Tysk hellere ikke godt i svarene. Problemerne er ikke mangel på 
kontakt med underviserne og faglige arrangementer, men mange oplever, at de ikke 
kan kontakte en medstuderende omkring en opgave udenfor undervisningen. 
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Læsegruppe: 71 % har en. Udsvinget kommer også hurtigt med få studerende, men 
det er vigtigt at notere, at vi har flere studerende, som ikke føler sig tilpas på studiet. 
 
KA: Ser bedre ud. I forhold til trivsel er Tysk de bedste på fakultetet. Til gengæld er 
studieaktiviteten helt i bund. 
 
Studienævnet skal udarbejde en handlingsplan for forbedringsmulighederne: Hvordan 
studienævnet skal håndtere dette. Der blev diskuteret en konkret anbefaling i forhold 
til krænkelser: Signalere til de studerende, at der tages hånd om dette. Studieleder 
følger op på dette.  
 
Studienævnet vil tænke i de faglige baner og referencerammer, som skaber noget 
socialt. SMU’en tages op igen på mødet næste gang den 3. juni, og der vil 
studienævnet også diskutere, hvordan nævnet skal gå til denne problematik, samt tale 
om dette på et fagkollegiemøde også. 

 
5. Sager til behandling undervisning 
a) Undervisning i Kulturhistorie i E19 og F20 (Tysk) 
Studienævnet godkendte, at der startes med at undervises i E19 om det 20. og 21. århundrede, og så om 
det 18. og 19. århundrede i F20. Dette skal også godkendes af Negots studienævn pga. samdrift. 
 
 
6.  Andre sager til behandling  
a) Tiltag vedr. udvidelse af aktiviteter med feedback 
Der skal sendes en mail ud til underviseren om dette. Man kan evt. samle sammen til en feedback-dag i 
efteråret. Studienævnet beslutter at uddelegere dette til en arbejdsgruppe og derefter sende forslaget i 
høring og videre til Fakultetet. 
 
b) Nye regler om orlov  
Man kan få orlov ved usædvanlige forhold. Studienævnet vil tage stilling til de nye regler, når der er en 
konkret sag. 
 
c) Karrieredag (Tysk) 
I løbet af efteråret. Studieleder og faglig vejleder finder sammen en dato. 
 
d) Specialeafleveringsreception 
Tysk-Spansk-Dansk: De studerende skal aflevere den 3. juni, så der forslås, at denne afholdes samme dag 
om eftermiddagen. Uwe taler med Bjarne (studieleder på Dansk) og finder ud af, om det kan afholdes der. 
 
7. Eventuelt 
 
 
Mødet sluttede kl. 12.05 
 
                     Moritz Schramm                                                       Isa Egholm Christensen    
                     Studienævnsformand                        //                      Studienævnssekretær                                                                                                                          
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